

[Für die deutsche Version klicken Sie hier](#)

ENGLISH

EVENTS

Panel discussion on deradicalisation in Germany and France, online 7 May 2021

As part of the lecture series "Franco-German Strategic Dialogue", Alina Neitzert will take part as a panellist in the discussion "The Challenge of Extremism. Deradicalisation and prevention as answers to social polarisation?". The event, organised by the [Friedrich Naumann Foundation for Freedom](#), the [Institut français Bonn](#) and the Center for Advanced Security, Strategic and Integration Studies ([CASSIS](#)) in cooperation with the French embassy in Belgium, will take place via Zoom and will be simultaneously interpreted into German and French.

[Further information](#) | Contact: Alina Neitzert at alina.neitzert@bicc.de

Side event on the MENA region at FriEnt Peacebuilding Forum 2021, online 4 May 2021

Conrad Schetter will participate as speaker in the event "' Building for Peace'—Promoting and Sustaining Peace through Reconstruction in the MENA region" on 4 May, which will present a joint publication of the Federal Ministry for Economic Cooperation and Development ([BMZ](#)), the Deutsche Gesellschaft für Internationale Zusammenarbeit ([GIZ](#)) and the [KfW](#) Group, distilling lessons learned from supporting reconstruction efforts in the MENA region and beyond, as well as good practice from German development cooperation. The discussion will take place as a side event at [FriEnt Peacebuilding Forum 2021](#) (27–29 April and 5–6 May 2021).

[Further information](#) | Contact: Conrad Schetter at conrad.schetter@bicc.de

Webinar "Filling and Operation of the Grand Ethiopian Renaissance Dam—A Way Out", online 4 May 2021

On 4 May, the [Bonn Water Network](#) cordially invites the interested public to a webinar about the Grand Ethiopian Renaissance Dam (GERD), its potential, ecological and socio-economic impacts as well as the water situation in the riparian countries to the River Nile (foremost Egypt and Sudan). The lecture will be held by [Hani Sewilam](#) (Dr Ing.), Professor and Deputy Director at the Department of Engineering Hydrology, RWTH Aachen University.

[Further information](#) | Contact: Susanne Heinke at pr@bicc.de

First roundtable on conflict and hunger, online 29 April 2021

On 29 April, Conrad Schetter participated in an initial roundtable on what needs to be done at the interface between conflict and food systems, organised by [Concern Worldwide](#) and [Welthungerhilfe](#), in view of the UN Food Systems Summit 2021.

Contact: Conrad Schetter at conrad.schetter@bicc.de

Development Policy Dialogue on Afghanistan's Future, online 20 April 2021

As part of the Society for International Development (SID) Development Policy Talks, Conrad Schetter gave an online talk on 20 April entitled "Taliban Reloaded? The Future of Afghanistan between Democracy, Theocracy and Great Power Interests". The online event was moderated by Dr Jürgen Wiemann, President of [SID Bonn](#).

Contact: Conrad Schetter at conrad.schetter@bicc.de

Kick-off meeting of the Whole-CoMM research project, online 13 April 2021

On 13 April, Simone Christ participated in the kick-off meeting of the [Whole-CoMM project](#) ("Whole-CoMM: Exploring the Integration of Post-2014 Migrants in Small and Medium-Sized Towns and Rural Areas from a Whole of Community Perspective"), a research project on integration in small communities funded by the EU's Horizon 2020 programme. Together with Maarit Thiem, she serves as the ethics advisor of the project. In this role, she gave a presentation on possible ethical challenges for the upcoming fieldwork to stimulate further discussions on ethics within the project.

Contact: Simone Christ at simone.christ@bicc.de

NEW PUBLICATIONS

[Meininghaus, E. & Mielke, K. \(2021\). *Meaningful political participation. Lessons learnt from UN mediation in Afghanistan and Syria* \(BICC Policy Brief Series No. 3/2021\). Bonn: BICC.](#)

[Kemmerling, B., Schetter, C., & Wirkus, L. \(2021\). *Addressing food crises in violent conflicts* \(Food System Summit Brief April 2021\). Bonn: Scientific Group for the Food Systems Summit.](#)

[Acharya, N., Krötz, M., Przybilla, H., & Wedeniwski, L. \(2021\). *Small Arms & Light Weapons Guide 2021*. Bonn: BICC.](#)

[Tufa, F.A., Rudolf, M., Abebe, M.G., Amsalu, D., Etzold, B., & Mengiste, T.A. \(2021\). *Figurations of displacement in Jordan and beyond: Empirical findings and reflections on protracted displacement and translocal connections of Eritreans in Ethiopia* \(TRAFIG working paper 5\). Bonn: BICC.](#)

[Mutschler, M., & Bales, M. \(2021\). Globale Militarisierung. *WeltTrends* 174 \(April 2021\), 40–45.](#)

PRESS RELEASES

28 April 2021

[New publication \ Addressing Food Crises in Violent Conflicts](#) (PDF)

[New TRAFIG publication \ "It's been almost 10 years, and we still have nowhere else to go"-Protracted displacement of Syrian refugees in Jordan](#) (PDF)

14 April 2021

[New TRAFIG publication \ Eritrean refugees in Ethiopia: How networks help to move out of protracted displacement](#) (PDF)

1 April 2021

[Bonn Water Network launches website at virtual World Water Day event on 23 March](#) (PDF)

[IRF-Jahresbericht 2020](#) (in German)

VACANCIES

BICC is looking for

[Project Team member \(m/w/x\)](#)

[Personalsachbearbeiter/in \(m/w/d\)](#)

[Mitarbeiter/in Drittmittelmanagement \(m/w/d\)](#)

BICC IN THE MEDIA

24 April 2021

n-tv.de: [„Forderung, Nawalny freizulassen: Deutsche Experten appellieren an Putin“](#), article on the appeal to the president of the Russian Federation to release Naval'nyj, signed by German Russia-experts including Andreas Heinemann-Grüder (in German)

23 April 2021

Zeitschrift Osteuropa: [„Aufruf zur Freilassung von Aleksej Navalny“](#), appeal to the president of the Russian Federation to release Naval'nyj, signed by German Russia-experts including Andreas Heinemann-Grüder (in German)

NDR Info (Podcast „Streitkräfte und Strategien“): [„Wie umgehen mit der Atommacht Nordkorea?“](#), interview with Jerry Sommer (13:55–50:06 min, in German)

NDR Info (Podcast „Streitkräfte und Strategien“): [„Wulf: Biden sollte mit Kim telefonieren“](#), interview with Herbert Wulf (in German)

14 April 2021

News + (Schweizer Rundfunk): [“US intervention in Afghanistan in 2001—On the state of Afghanistan then and now”](#), interview with Conrad Schetter (9:20 min, in German)

6 April 2021

IPG-Journal: [„Globaler Rüstungsboom“](#), commentary by Herbert Wulf (in German)

4 April 2021

Deutschlandfunk: [„Kriegsbilder. Über Narrative des Kriegs im Film“](#), with quotes by Conrad Schetter (in German)

1 April 2021

Evangelische Akademie im Rheinland (YouTube): [„Sicherheit neu denken, aber wie?“](#), webinar with Andreas Heinemann-Grüder (in German)

AKTIVITÄTEN

Podiumsdiskussion zu Deradikalisierung in Deutschland und Frankreich, online 7. Mai 2021

Im Rahmen der Reihe „Deutsch-Französischer Strategischer Dialog“ nimmt Alina Neitzert als Panelistin an der Podiumsdiskussion "Herausforderung Extremismus. Deradikalisierung und Prävention als Antworten auf gesellschaftliche Polarisierung?" teil. Die Veranstaltung, organisiert von der [Friedrich-Naumann-Stiftung für die Freiheit](#), vom [Institut français Bonn](#) und dem Center for Advanced Security, Strategic and Integration Studies ([CASSIS](#)) in Kooperation mit der französischen Botschaft in Belgien, findet online über Zoom statt und wird simultan auf Deutsch und Französisch gedolmetscht.

[Weitere Informationen](#) | Kontakt: Alina Neitzert unter alina.neitzert@bicc.de

Side Event zur MENA Region am FriEnt Peacebuilding Forum 2021, online 4. Mai 2021

Conrad Schetter wird als Referent an der Veranstaltung "'Building for Peace' - Promoting and Sustaining Peace through Reconstruction in the MENA Region" am 4. Mai teilnehmen. Vorgestellt wird eine gemeinsame Publikation des Bundesministeriums für wirtschaftliche Zusammenarbeit und Entwicklung ([BMZ](#)), der Deutschen Gesellschaft für Internationale Zusammenarbeit ([GIZ](#)) und der [KfW](#) Bankengruppe vorstellt, die Lehren aus der Unterstützung von Wiederaufbaumaßnahmen in der MENA-Region und darüber hinaus sowie gute Praxisbeispiele aus der deutschen Entwicklungszusammenarbeit herausarbeitet. Die Diskussion findet als Side Event des [FriEnt Peacebuilding Forums 2021](#) (27.-29. April und 5.-6. Mai 2021) statt.

[Weitere Informationen](#) | Kontakt: Conrad Schetter unter conrad.schetter@bicc.de

Webinar "Filling and Operation of the Grand Ethiopian Renaissance Dam—A Way Out", online 4. Mai 2021

Das [Bonn Water Network](#) lädt am 4. Mai zu einem Webinar über den Grand Ethiopian Renaissance Dam (GERD), seine möglichen ökologischen und sozioökonomischen Auswirkungen sowie die Wassersituation in den Anrainerstaaten des Nils (vor allem Ägypten und Sudan) ein. Den Vortrag wird Dr. Ing. [Hani Sewilam](#), Professor und stellvertretender Direktor am Lehrstuhl für Ingenieurhydrologie der RWTH Aachen, halten.

[Weitere Informationen](#) | Kontakt: Susanne Heinke unter pr@bicc.de

Erster Runder Tisch über Konflikte und Hunger, online 29. April 2021

Am 29. April nahm Conrad Schetter anlässlich des UN Food Systems Summit 2021 an einem ersten Roundtable zur Schnittstelle zwischen Konflikten und Ernährungssystemen. Die Veranstaltung wurde von [Concern Worldwide](#) sowie der [Welthungerhilfe](#) organisiert.

Kontakt: Conrad Schetter unter conrad.schetter@bicc.de

Entwicklungspolitisches Fachgespräch zur Zukunft Afghanistans, online 20. April 2021

Im Rahmen der Entwicklungspolitischen Fachgespräche der Society for International Development (SID) hielt Conrad Schetter am 20. April einen Vortrag unter dem Titel „Taliban Reloaded? Die Zukunft Afghanistans zwischen Demokratie, Theokratie und Großmachtinteressen“. Moderiert wurde das Online-Fachgespräch von Dr. Jürgen Wiemann, Präsident von [SID Bonn](#).

Kontakt: Conrad Schetter unter conrad.schetter@bicc.de

Kick-Off Meeting des Whole-COMM Forschungsprojekts 13. April 2021

Am 13. April nahm Simone Christ am Kick-off-Meeting des [Whole-COMM-Projekts](#) ("Whole-COMM: Exploring the Integration of Post-2014 Migrants in Small and Medium-Sized Towns and Rural Areas from a Whole of Community Perspective") teil. Das Forschungsprojekt arbeitet zur Integration in kleinen Gemeinden und wird durch das Horizon 2020 Programm der EU gefördert. Zusammen mit Maarit Thiem fungiert sie als Ethikberaterin des Projekts. In dieser Rolle hielt sie eine Präsentation über mögliche ethische Herausforderungen für die anstehende Feldforschung.

Kontakt: Simone Christ unter simone.christ@bicc.de

NEUE PUBLIKATIONEN

[Meininghaus, E. & Mielke, K. \(2021\). Meaningful political participation. Lessons learnt from UN mediation in Afghanistan and Syria \(BICC Policy Brief Series No. 3/2021\). Bonn: BICC.](#)

[Kemmerling, B., Schetter, C., & Wirkus, L. \(2021\). Addressing food crises in violent conflicts \(Food System Summit Brief April 2021\). Bonn: Scientific Group for the Food Systems Summit.](#)

[Acharya, N., Krötz, M., Przybilla, H., & Wedeniwski, L. \(2021\). Small Arms & Light Weapons Guide 2021. Bonn: BICC.](#)

[Tufa, F.A., Rudolf, M., Abebe, M.G., Amsalu, D., Etzold, B., & Mengiste, T.A. \(2021\). Figurations of displacement in Jordan and beyond: Empirical findings and reflections on protracted displacement and translocal connections of Eritreans in Ethiopia \(TRAFIG working paper 5\). Bonn: BICC.](#)

[Mutschler, M., & Bales, M. \(2021\). Globale Militarisierung. WeltTrends 174 \(April 2021\), 40–45.](#)

PRESSEERKLÄRUNGEN

28. April 2021

[New publication \ Addressing Food Crises in Violent Conflicts](#) (PDF, auf Englisch)

[New TRAFIG publication \ "It's been almost 10 years, and we still have nowhere else to go"-Protracted displacement of Syrian refugees in Jordan](#) (PDF, auf Englisch)

14. April 2021

[New TRAFIG publication \ Eritrean refugees in Ethiopia: How networks help to move out of protracted displacement](#) (PDF, auf Englisch)

1. April 2021

[Bonn Water Network launches website at virtual World Water Day event on 23 March](#) (PDF, auf Englisch)

[JRF-Jahresbericht 2020](#)

Stellenangebote

BICC sucht

[Project Team member \(m/w/x\)](#)

[Personalsachbearbeiter/in \(m/w/d\)](#)

[Mitarbeiter/in Drittmittelmanagement \(m/w/d\)](#)

BICC IN DEN MEDIEN

24. April 2021

n-tv.de: [„Forderung, Nawalny freizulassen: Deutsche Experten appellieren an Putin“](#), Artikel über den Appell an den Präsidenten der Russischen Föderation Nawalny freizulassen, unterzeichnet von deutschen Russland-Experten, darunter Andreas Heinemann-Grüder

23. April 2021

Zeitschrift Osteuropa: „[Aufruf zur Freilassung von Aleksej Navalny](#)“, Appell an den Präsidenten der Russischen Föderation Nawalny freizulassen, unterschrieben von deutschen Russland-Experten, darunter Andreas Heinemann-Grüder

NDR Info (Podcast „Streitkräfte und Strategien“): „[Wie umgehen mit der Atommacht Nordkorea?](#)“, Interview mit Jerry Sommer (13:55–50:06 min)

NDR Info (Podcast „Streitkräfte und Strategien“): „[Wulf: Biden sollte mit Kim telefonieren](#)“, Interview mit Herbert Wulf

14. April 2021

News + (Schweizer Rundfunk): „[Die US-Intervention in Afghanistan im Jahr 2001 - über den Zustand Afghanistans damals und heute](#)“, Interview mit Conrad Schetter (9:20 min)

6. April 2021

IPG-Journal: „[Globaler Rüstungsboom](#)“, Kommentar von Herbert Wulf

4. April 2021

Deutschlandfunk: „[Kriegsbilder. Über Narrative des Kriegs im Film](#)“, mit Zitaten von Conrad Schetter

1. April 2021

Evangelische Akademie im Rheinland (YouTube): „[Sicherheit neu denken, aber wie?](#)“, Webinar mit Andreas Heinemann-Grüder

Follow @BICC_Bonn on Twitter/
Folgen Sie @BICC_Bonn auf Twitter
twitter.com/BICC_Bonn